
Schriftelijke vragen over Voorjaarsnota 2013 

 

Vragen van de Lijst Riel Goirle 

 

Vraag 1: 

P5:  Transitie 2: Jeugdzorg  
Wat wordt bedoeld met de term gereedschapskist? 

Antwoord vaag 1: 

 Gereedschapskist is een werktitel voor de beleidstafel (werkgroep)  die zich in het regionale 
transitieproces bezig houdt met alle instrumenten die we kennen binnen jeugdzorg. Belangrijkste 
onderdeel hiervan is het aanbod dat jeugdzorginstellingen leveren in onze regio. Deze beleidstafel 
onderzoekt welk aanbod er is, waar de dubbelingen zitten, wat we missen en hoe we dit beter / anders 
kunnen vorm geven vanaf 2015.  

Vraag 2: 

P6:  Activerend arbeidsmarktbeleid 
De werkloosheid loopt sterk op. Wat kunnen de kosten voor de gemeente zijn naar aanleiding van deze 
stijging? 

Antwoord vraag 2: 

De werkloosheid loopt inderdaad sterk op. Een stijging zoals de afgelopen 12 maanden heeft zich de 
afgelopen decennia niet meer voorgedaan. Bij de gevolgen van die oplopende werkloosheid kan 
gedacht worden aan bijvoorbeeld sociale, economische, maatschappelijke en financiële consequenties. 
Door  werkloosheid kunnen er spanningen voor persoon of gezin optreden. Er is minder koopkracht 
waardoor winkels gaan sluiten of failliet gaan. Minder koopkracht leidt ook tot minder verkoop van 
woningen. Essentiële voorzieningen kunnen daardoor onder druk komen te staan. Dit allemaal is 
moeilijk in geld uit te drukken.  

Het directe risico aan de uitkeringskant is wel aan te geven. De financiering van de uitkeringen vindt 
plaats via een budgetuitkering. Het budget voor het lopende jaar wordt pas in het najaar van datzelfde 
lopende jaar definitief vastgesteld. (Het definitieve budget voor 2013 weten we dus pas rond oktober 
2013 etc.) De gemeente draagt hier in een eigen risico van tenminste 10% van het budget. Het 
voorlopige budget voor 2013 is vastgesteld op € 2.813.962,00. Als er minder wordt uitgegeven is 
het voordeel voor de gemeente. Als er meer wordt uitgegeven zijn de eerste 10% (€ 281.396,00) 
zonder meer voor rekening van de gemeente. Dat is dus het directe risico. Als het beroep op de 
uitkeringen hoger is dan 110% van het budget dan kan voor het verschil een aanvraag ingediend 
worden bij het Rijk. De gemeente moet dan overtuigend aantonen dat zowel aan de 
rechtmatigheidskant als aan de doelmatigheidskant (begeleiding naar werk) alles in het werk gesteld is 
om de kosten zo beperkt mogelijk te houden. Als dat acceptabel is komt er een aanvullende uitkering. 
(Die overigens weer gedekt wordt uit het totaal landelijke budget voor uitkeringen: dus voor alle 
gemeenten samen is het een "sigaar uit eigen doos".) 



Vraag 3: 

Koppeling economisch beleid en arbeidsmarkt.  
Wat zijn de kansen voor werkzoekenden die door de nieuwe aanbestedingswet mogelijk worden 
gemaakt? 

Antwoord vraag 3: 

 De nieuwe aanbestedingswet geeft de verplichting om rekening te houden met sociale en 
maatschappelijke omstandigheden bij het inkoop- en aanbestedingsbeleid. Binnenkort zal ons college 
het inkoopbeleid vaststellen. Hierin is aandacht voor de sociale- en maatschappelijke elementen. Hierbij 
spelen onderwerpen als arbeidsreïntegratie, arbeidsomstandigheden en – indien passend – social 
return.  De gemeente heeft oog voor de sociaal zwakkeren in de samenleving. Zij stimuleert daarom - 
waar mogelijk en doelmatig - de participatie van arbeidsgehandicapten in het arbeidsproces. Overigens 
het is goed om hierbij op te merken dat de gemeente al veel werk laat uitvoeren door de Diamantgroep 
(o.a. beheer openbare ruimte, schoonmaken gemeentehuis, postbezorging).  

Vraag 4: 
Kan meer uitleg worden gegeven over mogelijkheden waarvoor het extra budget voor activerend 
arbeidsmarktbeleid gebruikt kan worden? 

Antwoord vraag 4: 

In de voorjaarsnota is hierover het volgende opgenomen.  
"Het Rijk legt een grotere taak weg bij gemeenten op het gebied van regionaal arbeidsmarktbeleid. 
Binnen Hart van Brabant is dit opgepakt. Dit zal investeringen met zich meebrengen, die vaak ook 
nodig zijn om co-financiering vanuit provincie of ESF mogelijk te maken. Lokaal zal het regionale beleid 
ook een vertaling moeten krijgen. De regionale werkloosheid en in het voetspoor daarvan de lokale 
werkloosheid loopt sterk op. Lokaal is de werkloosheid met 53% gestegen in een jaar tijd. (Het 
regionaal stijgingspercentage ligt op 32%.) We willen het economisch beleid meer dan voorheen in 
relatie brengen met arbeidsmarktbeleid. Achterliggend idee hierbij is dat we willen proberen meer 
ondernemers overeind te houden. Een adviesgesprek bijv. op het gebied bedrijfsvoering of 
schuldbemiddeling kan het verschil maken in deze tijd. Daarmee willen we ook werkzoekenden meer 
kansen bieden op een betaalde baan, werkervaringsplaats of stageplek. In navolging van de gemeente 
Tilburg willen we schoolverlaters de mogelijkheid bieden om met een startersbeurs een stageplek te 
vinden. Binnen de nieuwe aanbestedingswet willen we ook de kansen pakken die mogelijk zijn om 
aanbestedingen te combineren met het bieden van kansen aan werkzoekenden. In de uitvoering gaan 
we meer zelf het gesprek aan met werkzoekenden. De komende jaren willen we extra middelen 
uittrekken als impuls aan en ondersteuning van projecten en ideeën om werkgelegenheid te creëren of 
overeind te houden en voor activiteiten in samenhang met de regionale ontwikkeling." 

In de achter ons liggende periode zijn er veel re-integratiebedrijven op de markt gekomen met een 
wisselend succes. Het UWV (arbeidsvoorziening) gaat de dienstverlening nagenoeg volledig 
digitaliseren. Wij willen extra aandacht geven aan onze werkzoekenden zodat zij een goed CV hebben, 
over de juiste competenties beschikken en goed geadviseerd worden. We willen nadrukkelijk de 
verbinding gaan leggen met lokale bedrijven. (Gelukkig zijn er nog bedrijven waar het wel goed gaat.) 
Ook de aansluiting bij regionale projecten kan beter en sneller. In het kader van de intergemeentelijke 
samenwerking is als één van de kansrijke projecten de "werkmakelaar" genoemd. Oisterwijk heeft 
dergelijke functionarissen die met succes opereren.  Dit is bij ons nog een combinatiefunctie met 



andere taakonderdelen van het uitkeringsproces. Juist door de oplopende werkloosheid en de druk die 
er ligt "om de uitkering te regelen", dreigt er te weinig aandacht en expertise voor de 
arbeidsmarktaspecten. Ook daar willen we een versterking realiseren. Er wordt gewerkt aan 
uitgewerkte nota over dit onderwerp die direct na de zomervakantie aan Uw Raad zal worden 
voorgelegd. Daarin zullen de aspecten uitgebreider belicht worden. 

 

Vraag 5: 
Wonen 
Er wordt voorgesteld aanvullende stimuleringsmaatregelen te nemen om bestaande woningen geschikt 
te maken voor zorg. Wat levert dit de gemeente nu of in de toekomst op? 

Antwoord vraag 5: 

 Door bewoners en woningeigenaren te stimuleren om bij woningaanpassing de geschiktheid voor zorg 
te vergroten, kunnen hoge kosten in de toekomst worden voorkomen. Deze kosten zullen als gevolg 
van de kanteling deels voor de bewoner zelf zijn, maar ook voor de gemeente. De WMO-kosten kunnen 
hiermee in de toekomst worden beperkt. Daarnaast wordt het woongenot en de tevredenheid over 
wonen hiermee versterkt, wat een beleidsdoel van de gemeente is.  

Vraag 6: 

P7:  Afronding centrumplan 
Wat is het doel van een upgrading van de Tilburgseweg? 

Antwoord vraag 6: 

 Met de upgrading van de Tilburgseweg wordt gedoeld op het toepassen van de kwaliteit van de 
openbare ruimte op het niveau van het Centrumplan. De Tilburgsweg, tussen de Molenstraat en het 
Kloosterplein enerzijds en de Kalverstraat en de Dorpstraat anderzijds, was niet opgenomen in het 
Centrumplan. Het doel is om de straat zo aantrekkelijk te maken dat er meer winkelend publiek wordt 
aangetrokken. Verbetering van de openbare ruimte is één van de mogelijkheden die de gemeente tot 
haar beschikking heeft om het economisch klimaat in Goirle te stimuleren.  
 

Vraag 7: 
Aan wat voor aanpassingen wordt gedacht bij een upgrading? 

Antwoord vraag 7: 

 Om de kwaliteit op het niveau van het Centrumplan te krijgen, zal een nieuw inrichtingsconcept 
worden gevormd in de lijn van het Centrumplan. Ook de materiaalkeuze voor de verharding, verlichting, 
straatmeubilair e.d. zal bij het Centrumplan aansluiten. Dit vergt extra investeringen. In de thans 
voorziene herinrichting (met behoud van het huidige kwaliteitsniveau) wordt het bestaande materiaal 
hergebruikt. 

 

 



Vraag 8: 
Dynamiek in Hart van Brabant  
Is de leisurekansenkaart al voltooid? 

Antwoord vraag 8: 

 Op donderdag 7 maart heeft het Algemeen Bestuur van Hart van Brabant het definitieve concept 
vastgesteld en besloten dat dit concept aan de regiogemeente voorgelegd moet worden. De gemeenten 
kunnen uiterlijk 8 mei reageren op deze kaart. Vervolgens zal er nog ambtelijke en bestuurlijk overleg 
plaatsvinden over de diverse ingediende reacties en wordt deze kaart op 30 mei ter besluitvorming 
voorgelegd aan het Algemeen Bestuur van Hart van Brabant. Op korte termijn zal een voorstel aan het 
college worden voorgelegd en er wordt nog bekeken op welke wijze en termijn de raad geïnformeerd 
en betrokken kan worden. 

Vraag 9: 
Welke vier locaties zijn aangewezen voor ontwikkeling op passende schaal? 

Antwoord vraag 9: 

 Voor Goirle zijn de volgende locaties aangegeven:  

 1. Gebied rondom de Recreatieve Poort De Roovertse Leij 

 2. het Riels Kwadrant 

 3. entree Tijvoort (oa sauna Thermen, manege)  

 4. HAVEP terrein  

Vraag 10: 

P8:  Stimulering lokale economie 
Er wordt een ambtelijke uitbreiding van 0,5 fte voorgesteld. Welke werkzaamheden kunnen door deze 
uitbreiding worden uitgevoerd? Kan deze uitbreiding ook in samenwerking met andere gemeenten 
worden gerealiseerd? 

Antwoord vraag 10: 

 De uitbreiding is met name gericht op het accuraat kunnen inspringen op economisch initiatieven, dit 
kunnen initiatieven zijn op het bedrijventerrein, het centrum, maar ook in het kader van de 
plattelandseconomie. Werkzaamheden zijn onder andere het tijdig in contact brengen van de diverse 
partijen. het organiseren van slimme verbindingen, nauwere contacten met Midpoint, acquisitie. Ook is 
het de bedoeling dat in het kader van werkgelegenheid de koppeling tussen bedrijfsleven en werklozen, 
herintreders enz beter wordt vormgegeven. Lokale kennis is een vereiste voor het slagen van deze 
werkzaamheden, uitbreiding in samenwerking met andere gemeente is daardoor waarschijnlijk niet 
mogelijk. De uitbreiding heeft mede juist als doel bij te dragen aan nauwere samenwerking met andere 
gemeente en Midpoint.  



Vraag 11: 

P10: Extra BOA-toezicht 
Toezicht wordt naar de gemeente verplaatst. Kunnen door dit toezicht ook inkomsten voor de 
gemeente worden gegenereerd, bijvoorbeeld door boetes? 

Antwoord vraag 11: 

Een BOA is een opsporingsambtenaar die bevoegd is boetes op te leggen op die terreinen waarvoor hij 
beëdigd is. Uitbreiding van het BOA-toezicht kan in beginsel leiden tot hogere inkomsten uit opgelegde 
boetes. Het is echter niet te verwachten dat de inkomsten veel zullen stijgen. De huidige inkomsten 
worden grotendeels gegenereerd door parkeerboetes en in veel mindere mate door APV-boetes. Omdat 
het extra BOA-toezicht juist op andere terreinen dan parkeertoezicht wordt voorzien, dient rekening te 
worden gehouden met geen of een beperkte verhoging van de inkomsten. 
In de wijze van toezicht in Goirle wordt gepoogd mensen eerst in gesprek tot ander gedrag te 
bewegen. Pas als dat niet werkt, wordt een boete gegeven. De inkomsten uit boetes kunnen worden 
verhoogd, door dit beleid / deze handelwijze aan te passen. 
Voor de volledigheid: De gemeente ontvangt een deel van de opgelegde boetes van het openbaar 
ministerie. Dit geldt niet voor alle soorten opgelegde boetes. 

Vraag 12: 

P11: Vervanging schanskorven  
Is onderzocht of er alternatieve (goedkopere) mogelijkheden zijn om de schanskorven te vervangen? 

Antwoord:  

Ja. Een goedkoper alternatief - dat nu niet wordt voorgesteld - zou kunnen zijn om de bestaande 
schanskorven (ter verduidelijking: het gaat om de schanskorven die direct aan de oever zijn gelegen) te 
verwijderen en de stenen over de oever te verspreiden. Er ontstaat dan een natuurlijke oever met 
begroeiing. Deze zal dan wel jaarlijks mee moeten worden gemaaid. Deze schanskorven maken echter 
integraal onderdeel uit van het indertijd vastgestelde stedenbouwkundig ontwerp van De Hoge Wal en 
is voornamelijk uit esthetisch oogpunt geplaatst en is ondersteunend aan de veiligheid. Elk alternatief 
zou dan ook afbreuk doen aan het stedenbouwkundige ontwerp.  

 

Vraag 13: 

P13:  Procesregisseur buurtregie  
Wat is de buurtregie? Hoe is dit in Goirle geregeld? 

Antwoord vraag 13: 

Buurtregie is een netwerkoverleg dat als doel heeft te komen tot een samenhangende en sluitende 
aanpak ten aanzien van complexe zorg - en overlastsituaties binnen de gemeente Goirle. De buurtregie 
komt maandelijks bij elkaar om casussen te bespreken en afspraken te maken over de aanpak ervan. 
Als vaste partners zitten tafel: woonstichting, politie, maatschappelijk werk en de gemeente. Op 
afroep participeren ook schilpartners zoals GGz Breburg, Novadic-Kentron, Amarant. Buurtregie richt 
zich op volwassenen. Voor de doelgroep jeugd kent de gemeente de jeugdnetwerken 12- en 12+.  



 

Vraag van de P.v.d. A. 

 

Vraag 14: 

In de Voorjaarsnota geeft u op pagina 23 en 24 een tiental mogelijkheden om toekomstige financiële tekorten 
in de gemeentebegroting te dekken. 
U stelt terecht dat de bezuinigingsopgave groot is. Afgezien van de wenselijkheid van bepaalde bezuinigingen / 
inkomstenverhogingen bestaat bij de fractie van de PvdA twijfel of het pakket van maatregelen dat u noemt 
toereikend is om de in komende begrotingsevenwicht te realiseren. 
 
Onze vraag is of u per genoemde mogelijkheid kunt aangeven wat de geschatte opbrengsten zijn. Omdat het 
toekomstige maatregelen betreft hoeven deze bedragen per maatregel niet exact te worden weergegeven, 
maar we willen graag de “bandbreedte” weten of te wel minimum en maximumbedragen per mogelijkheid. 
 

Antwoord vraag 14: 
In de bijlage is weergegeven aan welke bandbreedte ons inziens (de realiteit niet uit het oog verliezende) 
gedacht zou kunnen worden. Opgemerkt wordt dat de bandbreedte natuurlijk verder vergroot of versmald kan 
worden. Ter illustratie: aan subsidies wordt bijna € 2.500.000,00 uitgegeven; daarmee loopt de theoretische 
bandbreedte van €0 tot € 2.500.000,00. 

 

 

 

 


